

Реферат

Выпускной квалификационной работы Ноздрин А.С. «Разработка материалов по хищным птицам для реализации национально-регионального компонента в школах республики Тыва»

Сегодня нормативные документы в области биологического образования (ФГОС, Закон «Об образовании», учебные программы) нацеливают учителей общеобразовательных школ на формирование и развитие у учащихся исследовательских умений, однако рамки урока не позволяют в достаточной степени реализовать принцип исследовательского обучения. Одним из путей решения данной проблемы является использование национально-регионального компонента.

Вышесказанное обусловило выбор темы исследования: «Разработка материалов по хищным птицам для реализации национально-регионального компонента в школах республики Тыва».

Выпускная квалификационная работа состоит из введения, 4-х глав, выводов, списка литературы, приложений.

В первой главе выявлена роль национально-регионального компонента «Разработка материалов по хищным птицам для реализации национально-регионального компонента в школах республики Тыва» в образовательном процессе школьников республики Тыва, описывается физико-географическая характеристика региона и кормовая база хищных птиц.

Во второй главе представлен повидовой обзор, особенности распространения и биологии хищных птиц республики Тыва.

В третьей главе рассмотрено современное состояние численности хищных птиц, значение в биоценозах Тывы и проблемы их охраны.

В четвертой главе представлены рекомендации по использованию материалов дипломной работы как национально-региональный компонент на уроках биологии в образовательных учреждениях республики Тыва

Объем работы 127 страниц, включая 30 рисунков, 15 таблиц, 6 приложений, 68 литературных источников.

Report

Graduation qualification work of Nozdrin A.S. "Development of materials on birds of prey for the implementation of the national and regional component in the schools of the Republic of Tyva"

Today, regulatory documents in the field of biological education (GEF, the Law on Education, curricula) are aimed at teachers of secondary schools in the formation and development of students' research skills, but the scope of the lesson does not allow sufficient implementation of the principle of research training. One way to solve this problem is to use the national-regional component.

The abovementioned determined the choice of the research topic: "Development of materials on birds of prey for the implementation of the national and regional component in the schools of the Republic of Tyva."

Graduation qualification work consists of an introduction, 4 chapters, conclusions, a list of literature, applications.

In the first chapter, the role of the national-regional component "Development of materials on birds of prey for the realization of the national and regional component in the schools of the Republic of Tuva" was revealed in the educational process of the schoolchildren of the Republic of Tuva, describing the physical and geographical characteristics of the region and the foraging base of birds of prey.

In the second chapter, a povid review, features of the distribution and biology of birds of prey in the Republic of Tyva are presented.

In the third chapter, the current status of the number of birds of prey, the significance of Tyva's biocenoses and the problems of their protection are considered.

The fourth chapter provides recommendations on the use of the materials of the thesis work as a national-regional component in biology classes at Tuva's educational institutions

The volume of work is 127 pages, including 30 figures, 15 tables, 6 applications, 68 literary sources.